
 

Referat af kredsrådsmøde i Hedensted den 28. maj 2021 
 

1. Velkomst  

 

2. Den aktuelle situation i Sydøstjyllands Politi og Dansk Politi, herunder 

- covid-situationen i løbet af sommeren 

Jørgen Abrahamsen oplyste, at kriminaliteten samlet set falder kontinuerligt, og at der generelt kan 

konstateres en kriminalitetsforskydning, hvor eksempelvis antallet af anmeldelser om IT-kriminalitet, 

økonomisk og personfarlig kriminalitet er stigende og antallet af indbrud og tyveri fra borgere er 

faldende.  

 

Han orienterede endvidere om den ny flerårsaftale og dennes betydning både internt i politi og 

anklagemyndighed og eksternt for borgere og samarbejdspartnere. Han oplyste i den forbindelse bl.a., 

at der i politikredsen skal etableres to nærpolitistationer, herunder en i Hedensted.  

 

Klaus Munk Nielsen bemærkede, at Sydøstjyllands Politi har rigtig gode erfaringer med det gode - 

og lange - samarbejde i LBS-regi, hvor man også for nuværende er i dialog om en præventiv tilgang 

til håndtering af covid-situationen i løbet af sommeren. Der var enighed om fortrinsvis at sætte 

fokus på adfærdsregulerende og smitteforebyggende tiltag som eksempelvis skiltning og ensretning 

af gågader mv.  

 

Den generelle håndtering af retningslinjerne i forbindelse med åbningen af samfundet, herunder 

vigtigheden af at være opmærksom på udfordringer og løbende imødegåelse heraf, blev drøftet. 

 

3. Nyt fra kommunen ved Borgmesteren 

Kasper Glyngø kvitterede for et godt samarbejde med Sydøstjyllands Politi. 

 

4. Drøftelse af: 

- politiets involvering i sager om genopdragelsesrejser 

Klaus Munk Nielsen bemærkede, at man har konstateret, at politiet ikke nødvendigvis er informeret 

om sager vedrørende genopdragelsesrejser i det ønskede omfang, og han opfordrede til at 

kommunen, som led i det tætte samarbejde, deler en eventuel aktuel viden herom med politiet.  



 

 

- ny nærpolitistation 

Jørgen Abrahamsen orienterede om planerne for etablering af en nærpolitistation i byen, ligesom 

praktiske foranstaltninger, herunder åbningstider, samt tilgangen til nærhedsreformen blev drøftet. 

 

- trafikcenter ved Horsens Syd og E45-problematikken 

Kasper Glyngø orienterede om status herfor, og i den forbindelse bl.a. om, at der er givet tilladelse 

til den videre planlægning af projektet.  

 

- unge uromagere i Hornsyld og Juelsminde 

Klaus Munk Nielsen bemærkede, at Sydøstjyllands Politi har en skærpet opmærksomhed på 

området, eksempelvis på den mødeaktivitet og færdsel der er ved naturlegepladsen i Juelsminde. 

Kasper Glyngø oplyste i den forbindelse, at nogle forældre i Juelsminde har etableret et 

”tryghedskorps”. Situationen i områderne blev drøftet. 

 

5. Almindelig kriminalitetsstatistik, herunder ungdomskriminalitetsstatistik 

Jørgen Abrahamsen gennemgik den udleverede kriminalitetsstatistik for Hedensted Kommune. Han 

henledte opmærksomheden på, at der generelt kan ses et fald i kriminalitetsbilledet, herunder 

fremhævede han bl.a. antallet af indbrud i privat beboelse og tvangsindlæggelser. 

 

Klaus Munk Nielsen gennemgik statistikken over de unges kriminalitet, ligesom han redegjorde for 

hvilke kriminalitetstyper og -tendenser, statistikken afspejler. Han bemærkede i den forbindelse, at 

der overordnet set er sket et mindre fald i antallet af straffesager, hvilket er positivt.  

 

6. Eventuelt. 

Der var ikke yderligere. 

 

 

Jørgen Abrahamsen 

politidirektør 

 


